
 

 

 

 
   

    
    

         
        

        
        

  

            
     

     

   

       

        
        
        

      
     

         
        

    

       
         

          
          

            
         

            
         

          
             

          
            

         
  

          
           

          
        

          
             

             

           
         

BR.0012.6.9.2023 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30.04.2024 r. 
w dniu 30 maja 2023 r., godz. 15.45 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitała gości 
oraz radnych i zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Możliwość pozyskania środków finansowych na budowę lub modernizację 
boiska sportowego; dostępność obiektów sportowych dla gliwickich klubów 
i stowarzyszeń. 

2) Stan przygotowań do przenosin Mariny Gliwice i realizacja zadania w ramach 
Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego dotyczącego budowy terenu 
rekreacyjnego przy tym obiekcie. 

3) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-
Nawrath, Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Aneta Borzucka, 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Grzegorz Śliczniuk, Prezes 
Zarządu Klubu Sportowego „Carbo – Gliwice” Arkadiusz Bok, członek Zarządu Klubu  
Sportowego „Carbo – Gliwice” Grzegorz Nowak. 

Ad 1) Możliwość pozyskania środków finansowych na budowę lub modernizację 
boiska sportowego; dostępność obiektów sportowych dla gliwickich klubów 
i stowarzyszeń. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath, w nawiązaniu do 
korespondencji dotyczącej skorzystania z dofinansowania do budowy boiska sportowego 
w ramach programu rozwoju infrastruktury sportowej „Sportowa Polska”, przekazała, że 
niemożliwe było skorzystanie z tej możliwości, gdyż program ten nie przewidywał budowy 
boiska, z którego korzystać będzie mógł tylko jeden klub. Warunkiem był wielofunkcyjny 
charakter boiska lub projekt musiał zakładać remont obiektu (sam montaż oświetlenia 
także nie spełniłby wymogów). Budowa boiska dla jednego klubu nie mieści się w ramach 
programu, nawet przy założeniu o jego partycypacji w kosztach. 

Członek Zarządu Klubu Sportowego „Carbo – Gliwice” Grzegorz Nowak przekazał, 
że liczył, że miasto przychyli się do pomysłu budowy nowego boiska, dostępność obiektów 
sportowych w Gliwicach stanowi duży problem. Jeżeli istniałaby możliwość przystąpienia 
do jakiegoś programu, to umowa dzierżawy obiektu mogłaby zostać zmieniona. Ważne jest 
zwiększenie dostępności obiektów  sportowych  dla  gliwickich  klubów  i  stowarzyszeń  
sportowych. 

Radny Marcin Kiełpiński przypomniał, że sygnalizowano już potrzebę budowy nowego 
boiska w Gliwicach, Zastępca Prezydenta Miasta Mariusz Śpiewok przyjął te argumenty. 
Powstaje Akademia Sportowa, ale jednocześnie potrzebne są obiekty w dzielnicach. 
Niezbędne jest przede wszystkim boisko ze sztuczną nawierzchnią. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zauważyła, że boisko, na którym swoją aktywność 
prowadzi Klub Sportowy „Carbo – Gliwice”, to w Ostropie właściwie jedyne miejsce, gdzie 
dzieci i młodzież mogą spędzać czas. Dodatkowo dzielnica ta jest słabo skomunikowana. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy miasto rozważa, czy toczą się 
dyskusje nad budową nowych obiektów, czy jest to planowane. 
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Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że samą budową boisk zajmuje się Miejski Zarząd Usług Komunalnych oraz Wydział 
Inwestycji i Remontów i  zwróciła  uwagę,  że  w  mieście  jest  także  kilkadziesiąt boisk. 
Gliwicka infrastruktura sportowa jest dobrze rozwinięta, choć często obiekty sportowe 
znajdują się przy szkołach i nie są wykorzystywane przez kluby sportowe. Miasto nie 
dysponuje szczegółową wiedzą, jak układa się współpraca pomiędzy szkołami a klubami 
sportowymi. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa poprosiła o przedstawienie zestawienia 
gliwickich obiektów sportowych wraz z informacją, kto każdym z nich zarządza. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że informacja taka zostanie przygotowana. 

Prezes Zarządu Klubu Sportowego „Carbo – Gliwice” zwrócił uwagę, że boiska 
tartanowe nie spełniają wymogów, nie można na nich rozgrywać meczy, tylko  
przeprowadzać treningi. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, czy Wydział Kultury i Sportu inicjuje 
dyskusję dotyczącą budowy nowych boisk sportowych. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że Wydział KSP uczestniczy w sprawach związanych z budową boisk. W ostatnim czasie 
zainicjowane zostały działania dotyczące budowy Akademii Sportowej w kontekście 
przyjętej uchwały w sprawie kierunków rozwoju sportu w Gliwicach, więc skupiono się na 
realizacji tego zadania. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, czy miasto wychodzi z planami poza 
Akademię Sportową i planuje budowę jakichś obiektów poza jej strukturami. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że skupiono się na pozyskiwaniu środków finansowych na utworzenie Akademii Sportowej, 
a Wydział Kultury i Sportu bierze aktywny udział w tym procesie. 

Radny Marcin Kiełpiński przekazał,  że  cieszy  go  fakt,  że  tak  wiele  boisk  jest  przy  
szkołach,  jednak  problemem  jest  brak  boisk  do  piłki  nożnej  ze  sztuczną  nawierzchnią, 
obiektów, z których można korzystać zimą. 

Radny Łukasz Chmielewski przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu Komisji Miejski 
Zarząd Usług Komunalnych przekazał informację, że potrzeby Klubu Sportowego „Carbo – 
Gliwice” w zakresie godzin są zaspokojone. Jednak okazuje się, że tak nie  jest, klubowi 
brakuje godzin na przeprowadzanie zajęć sportowych. Należy wziąć pod uwagę, 
że w Ostropie nie ma innego obiektu sportowego, a jednocześnie są chętni, którzy chcieliby 
realizować swoje zainteresowania sportowe. Potrzebne są miejsca w dzielnicach, w których 
dzieci i młodzież mogłyby trenować. Nie należy skupiać się tylko na Akademii Sportowej. 

Członek Zarządu Klubu Sportowego „Carbo – Gliwice” Grzegorz Nowak zauważył, 
że w Akademii Sportowej będą trenować dzieci i młodzież, które swoją sportową aktywność 
będą zaczynać właśnie w małych klubach, takich jak „Carbo – Gliwice”. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zaproponowała, że może warto zawnioskować, aby 
w przyszłorocznym budżecie miasta Gliwice zostały zaplanowane środki na montaż 
oświetlenia boiska w Ostropie, tak aby Klub Sportowy „Carbo – Gliwice” mógł realizować 
więcej zajęć. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zauważyła, że tu chodzi o dostępność 
obiektów sportowych, nie tylko o działalność Klubu Sportowego „Carbo – Gliwice”. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przypomniała, że w Ostropie, oprócz tego boiska, 
nie ma nic. 

Radny Marcin Kiełpiński przekazał, że może lepiej zawnioskować o budowę boiska ze 
sztuczną nawierzchnią, gdyż boiska trawiaste nie dają takich możliwości prowadzenia 
treningów i rozgrywania meczy. 
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Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zauważyła, że może warto dokonać 
generalizacji i ustalić, jakie są priorytety. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Grzegorz Śliczniuk 
przekazał, że jeżeli zwiększy się liczbę jednostek treningowych przy sztucznym oświetleniu, 
to niemożliwe jest utrzymanie nawierzchni obiektu trawiastego w odpowiednim stanie. 

Członek Zarządu Klubu Sportowego „Carbo – Gliwice” Grzegorz Nowak zauważył, 
że gdyby istniało boisko ze sztuczną nawierzchnią, to odciążyłoby hale, na których dzieci 
i młodzież trenują zimą.  Boisko  ze  sztuczną  nawierzchnią  można  wykorzystywać  nawet  
przy minusowych temperaturach. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zauważyła, że dzieci, które chcą trenować, 
jest coraz więcej, brakuje obiektów ze sztuczną nawierzchnią. Są potrzebne na następne 
lata, więc warto pomyśleć o planie wzbogacania sieci obiektów sportowych dla gliwickich 
klubów i stowarzyszeń. Komisja może poczekać na przekazanie materiałów dotyczących  
funkcjonujących już obiektów. Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przyznała, 
że sama od lat lobbuje za modernizacją boiska w Łabędach. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przekazała, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby już 
teraz zawnioskować o budowę obiektu ze sztuczną nawierzchnią. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa odpowiedziała, że wniosek został przyjęty, 
jednak  chce  spojrzeć  na  problem  z  szerokiej  perspektywy  i  pracować  nad  globalnymi 
rozwiązaniami. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przekazała, że chciałaby, aby wniosek dotyczył 
dwóch obiektów: w Ostropie oraz w Łabędach. 

Radny Marcin Kiełpiński zaproponował, aby temu tematowi poświęcić specjalne 
posiedzenie Komisji, na którym zostanie przedstawiony dokładny model zwiększania 
dostępności gliwickich obiektów sportowych. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przekazała, że wniosek może być ogólny i dotyczyć 
dokonania dogłębnej analizy potrzeb budowy boisk ze sztuczną nawierzchnią, a także 
montażu oświetlenia na boiskach już istniejących. Taką potrzebę zidentyfikowano już 
w przypadku boisk w Ostropie oraz Łabędach. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
przyjęciem wniosku. 

Wynik głosowania: 5 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja przyjęła 
wniosek. 

Brak kolejnych pytań i uwag ze strony członków Komisji. 

Ad 2) Stan przygotowań do przenosin Mariny Gliwice i realizacja zadania 
w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego dotyczącego budowy terenu 
rekreacyjnego przy tym obiekcie. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Aneta Borzucka 
przekazała, w 2022 r. miasto Gliwice podpisało porozumienie z  Fundacją  Mesa,  które  
usystematyzowało plan działań, które realizowane będą przez miasto oraz Fundację Mesa 
w celu przenosin Mariny Gliwice. Zadaniem miasta było przeprowadzenie podziału 
geodezyjnego działki nr 1, obręb Port – podział został zrealizowany oraz zapewnienie 
Fundacji Mesa tytułu prawnego do części działki nr 1 obr. Port co również zostało 
zrealizowane, bowiem stosowana umowa dzierżawy została podpisana. Dodatkowo miasto 
zobowiązało  się  do  skomunikowania  nowych  inwestycji  z  ulicą  Portową  ale  dopiero  po  
uzyskaniu przez Fundację Mesa tytułu prawnego od Wód Polskich do części nadbrzeża 
Kłodnicy a uzgodnienia z Wodami Polskimi jeszcze trwają. Marina Gliwice nie dysponuje 
jeszcze tytułem prawnym do tej części nadbrzeża. Sprawa cały czas się toczy. Miasto 
Gliwice deklarując realizację skomunikowania tej inwestycji od strony ul. Portowej złożyło 
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stosowne wnioski o pozyskanie działek sąsiednich do Wojewody Śląskiego. Fundacja Mesa 
będzie mieć możliwość tymczasowego skomunikowania swojej inwestycji od strony ul. 
Kanałowej. Miasto czeka na rozpatrzenie przez Wojewodę Śląskiego wniosków o 
przekazanie działek do zasobu miasta. Miasto dopełniło wszystkich wymaganych 
formalności. Problematyczne są czynności związane ze współpracą z Wodami Polskimi oraz 
brakiem praw Fundacji Mesa do części nadbrzeża Kanału Gliwickiego. Bez tego nie można 
nic więcej zrobić. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czego dotyczyły wnioski złożone do 
Wojewody Śląskiego. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Aneta Borzucka 
odpowiedziała, że jeden wniosek dotyczył przekazania do zasobu gminy w drodze 
darowizny  części  terenu  pomiędzy  ul.  Kanałową  a  ul.  Portową, a drugi dotyczył działki 
drogowej. Bez decyzji nie można realizować tej inwestycji. Wnioski zostały złożone 2 marca 
2023 r. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Grzegorz Śliczniuk 
dodał, że dokumentacja projektowa jest gotowa, ogłoszony zostanie przetarg na realizację 
inwestycji w systemie „Zaprojektuj i wybuduj”. Umowa użyczenia działki na drogę  
tymczasową została już podpisana, przetarg na budowę terenu rekreacyjnego przy Marinie 
Gliwice zostanie jutro ogłoszony. Koszt to 1 mln zł. Jeżeli po otwarciu ofert będzie wyższy, 
to planowane jest wykonanie tylko podstawowego zakresu prac, jeżeli środki na to 
pozwolą, to plac zabaw zostanie także wykonany. Nie ma pewności,  czy będą  oferenci.  
Projekt musi zostać zatwierdzony przez Wody Polskie. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy prowadzono dyskusję dotyczącą 
różnicy poziomów. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Grzegorz Śliczniuk 
odpowiedział, że były prowadzone rozmowy na ten temat. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, po czyjej stronie będzie spoczywała 
większość prac w rozwiązaniu problemu różnicy poziomów. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Grzegorz Śliczniuk 
odpowiedział, że trudno ocenić, natomiast to Wody Polskie muszą zaakceptować projekt. 

Brak kolejnych pytań ze strony członków Komisji. 

Ad 3) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Pismo przypominające o opinii komisji stałych Rady Miasta do Raportu o stanie miasta 
– Komisja ustaliła, że na kolejnym posiedzeniu wyda opinię do Raportu o stanie miasta. 

b) Ocena Zasobów pomocy Społecznej (w aktach sesji Rady Miasta z dnia 15 czerwca  
2023 r.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

c) Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2022 (w zał.) – 
Komisja przyjęła do wiadomości. 

(***) 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia, które odbyło się 18 kwietnia 2023 r. 
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(***) 

Kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się 13 czerwca 2023 r., godz. 15.45. Tematyka 
posiedzenia: opinia do Raportu o stanie miasta; druki sesyjne; sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 
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